
Z á p i s 
z jednání Pracovního týmu RHSD pro vnitřní trh 

dne 18. listopadu 2014 od 13.00 hodin,  

 
Přítomni: viz. prezenční listina 

 

Účastníci: 

MPO – P. Kameník, H. Šimková, V. Vlček 

MMR – J. Junek 

MPSV – J. Kužela, P Schweiner 

ČMKOS – J. Středula, J. Ungerman, OSPO – R. Buriánová, ČMOS PH a CR – D. Gavlasová, 

OS KOVO – J. Souček,  

SP ČR – B. Čížek 

SOCR ČR – M. Nováková, I. Kremla, P. Hrubý, A. Rudyšarová,  I. Vlčková 

KZPS – ATOK – J. Česal 

KZPS – SČMSD – R. Dvořák 

PK – M. Koberna 

 

Program jednání: 

 Zákon o významné tržní síle – materiál pro jednání 114. Plenární schůze RHSD 

 

Předsedkyně PT RHSD pro vnitřní trh Marta Nováková přivítala všechny přítomné a 

prezentovala názor Svazu obchodu a cestovního ruchu ČR k problematice Zákona o 

významné tržní síle, její prezentaci doplnil Igor Kremla z členské firmy SOCR ČR. 

Toto stanovisko je obsaženo v předkládaném materiálu. SOCR ČR předložil připomínky 

k novele ZVTS jak z pohledu právního tak faktického a navrhuje připravenou novelu 

zamítnout. Pokud by měl být ZVTS novelizován, SOCR ČR nabízí přípravu novely vlastními 

silami ve spolupráci s odbornými svazy na straně výrobců, tak aby byl připraven konsensuální 

návrh, se kterým budou souhlasit jak obchodníci tak výrobci/dodavatelé. 

M. Nováková zároveň zdůraznila význam obchodu, který je druhým nejvýznamnějším 

zaměstnavatelem. Z pohledu počtu obchodníků je 90 % z nich zařazeno mezi MSP. Zároveň 

je obchod i velkým investorem. 

 

Po prezentaci SOCR ČR proběhla podrobná diskuse, kde účastníci vyjádřili své názory. 

 

Za KZPS - SČMVD vystoupil R. Dvořák – vyjádřil názor, že ZVTS podporuje a děkuje, že 

stát chce tuto oblast regulovat. Obdobné zákony platí i v jiných evropských státech. Je třeba 

udělat novelu tohoto zákona a odstranit nedostatky současného návrhu. Zákon by se měl týkat 

nejenom potravin, ale i ostatního zboží. 

 

Za KZPS – ATOK – vystoupil J. Česal – uvedl, že se obává, aby se neopakovala situace, která 

nastala v textilním průmyslu, který nebyl rovněž nikdy regulován. 

 

I. Kremla SOCR ČR – namítl, že situace v oblasti potravin je zcela odlišná od situace, která 

v minulosti nastala v textilním průmyslu. Potraviny jsou více lokální než textil. 

 

M. Koberna – Potravinářská komora – naopak podpořil názor zástupce ATOK, že bez 

regulace by potravinářský průmysl dopadl stejně jako textilní. PK podporuje přijetí novely 

ZVTS. 



 

Za odbory vystoupil předseda ČMKOS – J. Středula, který vyjádřil jednoznačnou podporu 

tomuto zákonu, domnívá se, že by zrušení tohoto zákona ničemu neprospělo. 

 

J. Souček – OS KOVO – uvedl, že naše potraviny jsou dražší a méně kvalitnější než 

v ostatních zemích. 

 

Na tuto poznámku reagovala prezidentka SOCR ČR – M. Nováková informací získanou 

z materiálů Eurostatu, z které vyplývá, že české potraviny jsou šesté nejlevnější v Evropě 

stejně tak z průzkumu z roku 2013 vyplývá, že kvalita potravin v ČR je na průměru zemí EU, 

nad průměrem tzv. nových zemí EU. Takto podávané nepodložené a neprověřené laické 

informace pouze slouží k zavádění negativního vnímání obchodu v ČR. 

 

Za OSPO – vystoupila R. Buriánová, která podpořila názor SOCR ČR, že vnímá ZVTS jako 

ohrožení tržního prostředí a zaměstnanosti. Zákon bude mít dle jejího názoru i názoru OSPO 

negativní dopad jak na spotřebitele, tak i na zaměstnance. 

 

MPSV – M. Kužela vyslovil požadavek, že by tvrzení o dopadu na zvýšení nezaměstnanosti 

mělo být doloženo nějakými konkrétními čísly a argumenty. Jinak je toto tvrzení liché.  

 

MPO -  P. Kameník – uvedl, že dle jeho názoru je nutná novelizace, jejíž snahou by mělo být 

upravit znění, které by bylo jasné a vytýčilo by konkrétní mantinely, na které je třeba se 

připravit. 

 

Z výše uvedeného vyplývá, že v problematice ZVTS je rozporný názor jak na straně 

zaměstnavatelů, tak na straně odborů. 

 

Závěr: 

Jednání PT RHSD pro vnitřní trh nedospělo v záležitosti ZVTS k jednoznačnému 

shodnému názoru ani na straně odborových organizací (rozpor mezi stanoviskem OSPO 

a ČMKOS) ani na straně zaměstnavatelů. 

Svaz obchodu a cestovního ruchu ČR opakovaně deklaruje svou připravenost k jednání 

o samoregulaci s Potravinářskou komorou, stejně tak jeho členové na konkrétních 

příkladech dokazují, že ze strany výrobců nejsou dostatečně využívány k řešení 

dvoustranných sporů nástroje a instituty k tomu vytvořené, např. interní ombudsman.  

 

SOCR je připraven vypracovat, ve spolupráci s odbornými organizacemi na straně 

výrobců, korektní novelizaci ZVTS, tak aby byly nejen odstraněny formálně právní 

nedostatky, ale byla nastavena regulace v těch oblastech, kde obě strany dojdou ke 

konsensu v rámci pravidel obvyklých v zemích EU. 

 

 

 

          Marta Nováková, v. r. 

vedoucí PT RHSD pro vnitřní trh 

 

 

Zapsala: I. Vlčková 

V Praze 18. 11. 2014 

 


